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Blauwe burger-initiatieven 

Werkgroep voedselbos 

 

In 2022 was het weer niet optimaal voor het uitvoeren van warm-
tescans. De lente en zomer startten snel en duurden lang en de 
winterperiode van begin 2022 was niet zo koud. Daardoor waren 
weinig dagen geschikt om scans te kunnen uitvoeren. Er hebben 
uiteindelijk 23 warmtescans plaats gevonden. Over het algemeen 
zijn bij deze scans adviezen gegeven, zoals het vernieuwen van de 
beglazing (in ieder geval in 2 gevallen heeft dit zeker ook tot actie geleid), het beter inre-
gelen van de verwarming en het vervangen van oude apparaten, het checken en uitvoe-
ren van muurisolatie of het dichten/kitten van gaten. Onze adviezen hebben vaak beves-
tigd wat de bewoners ervaren. Maar met de scan is duidelijk geworden waar de “tocht” 
precies vandaan kwam. Bij de oplevering van de scan kregen we veel reacties, bv.: “Heel 
hartelijk dank hiervoor!” en “Wat ziet dit er mooi/ informatief /verzorgd uit!”.  

DOE JE MEE? 

Wij zijn op zoek naar nieuwe vrijwilligers die duurzaamheid een warm hart toedragen. Als je 

kennis op dit gebied hebt, is dat zeer welkom, maar een vereiste is dat niet. Ben jij geïnte-

resseerd in duurzaamheid en wil je samen met ons werken aan projecten om van de Lo-

pikerwaard een nog duurzamere gemeenschap te maken? Dan nodigen we je van harte uit 

om samen met ons aan de slag te gaan! Ook jongeren zijn van harte welkom.  

Meld je aan via onze website: duurzaamlopikerwaard.nl 

Warmtescans 

In 2022 is de werkgroep Voedselbos Lopikerwaard op 
zoek gegaan naar een mooi perceel om een voedselbos 
op te starten. Dat perceel werd in de zomer gevonden tus-
sen de Lekdijk West en de M.A. Reinaldaweg: een peren- 
en appelboomgaard van 3 hectare. In juli is de boom-
gaard aangekocht door ICSadviseurs. Zij werken graag  
samen met onze werkgroep om deze boomgaard in de 
komende jaren om te vormen naar een voedselbos. Dat 
levert een mooi ecosysteem, meer biodiversiteit en voedsel op. 
Een eerste uitdaging na de aankoop was de oogst van dit najaar. Met heel veel vrijwil-
ligers is maar liefst 43.500 kilo appels en peren geplukt voor Voedselbank Nederland. In 
het najaar is een start gemaakt met het ontwerp door een team van ervaren voedselbos-
bouwers. In december heeft de werkgroep een filmvertoning over het voedselbos geor-
ganiseerd, waar 45 geïnteresseerden aanwezig waren. Een aantal van die aanwezigen 
heeft zich ook aangemeld als vrijwilliger. De werkgroep heeft inmiddels een mooie groep 
vrijwilligers (maar ook jij bent nog steeds van harte welkom!). 

In het kader van de ‘Blauwe Burger Initiatieven’ waarvoor Hoogheemraadschap Stichtse 
Rijnlanden (HDSR) subsidies verstrekt, hebben wij ons dit jaar met een drietal projecten 
beziggehouden: tegelwippen, regentonnen en sedumdaken. Alle projecten zijn in sa-
menwerking met  Intratuin in Benschop uitgevoerd. Het NK-Tegelwippen is een landelijke 
actie waar gemeenten zich voor kunnen aanmelden. Bewoners kunnen dan tegels uit de 
tuin inleveren en krijgen daarvoor plantjes retour. Er zit een competitie-element in: een 
gemeente kan een andere gemeente uitdagen wie de meeste tegels gaat wippen. Afgelo-
pen jaar heeft gemeente Lopik voor het eerst meegedaan met het NK-Tegelwippen, er is 
gekeken of dit aanslaat. Dit jaar was het nog geen daverend succes, er zijn slechts 58 ex-
tra plantjes gepoot. Als het tegelwippen wat bekender wordt, gaan er hopelijk meer 
mensen mee doen.  
Daarnaast is er een actie gehouden voor het plaatsen van een regenton in de tuin om 
het hemelwater op te vangen, waar dan later de tuin mee besproeid kan worden. Er zijn 
dit jaar ruim 37 extra regentonnen in Lopik geplaatst. Dat zorgt toch weer voor de op-
vang van honderden liters water en een even grote besparing op het gebruik van ons 
schone drinkwater voor tuinen. Tot slot zijn er nog de nodige daken vergroend met se-
dumcassettes. Ook dit zorgt ervoor dat er minder water de riolering in verdwijnt. Een bij-
komend voordeel is dat de daken er een stuk mooier uitzien, bloeiende sedum is daar-
naast goed voor de insecten en de ruimte onder het sedumdak blijft lekker koel. Zolang 
er subsidie is zetten we deze projecten voort. 



Elke laatste zaterdag van de maand wordt er vol enthousiasme zwerfvuil verzameld.  
Veel van de ruim 80 vrijwilligers vinden het heerlijk, om dan als een groep bij elkaar te 
komen en een bakkie te doen in het onderkomen aan de Akker. Alle vrijwilligers zijn bij 
het verzamelen uitgerust met een geel hesje, handschoenen, een knijper en natuurlijk 
een afvalzak met of zonder draagring. Over het afvoeren van het opgehaalde vuil zijn 
met gemeentewerken goede afspraken gemaakt.  
Op de Uitweg loopt elke maand een groep van 7 
personen. En in alle andere kernen van de ge-
meente Lopik wordt er individueel veel opruim-
werk verricht. In het afgelopen jaar is er daarnaast 
met de nodige vrijwilligers weer een opschoon 
dag geweest langs de Lek. Deze dag werd afgeslo-
ten met een gezellig samen zijn en een drankje en 
soep. En op 2 januari hebben 12 vrijwilligers de 
slechte weersomstandigheden getrotseerd en 
heel veel vuil en vuurwerk geruimd. Als dank voor 
hun vrijwillige hulp hebben we ook dit jaar aan 
alle vrijwilligers een kerstpakket kunnen overhan-
digen.  
Wij gaan door met hetzelfde enthousiasme: op weg 
naar een toekomst met minder plastic en vuil in de 
buitenruimte. 

Zwerfvuilambassadeurs Van de voorzitter 

2022 was gelukkig een jaar waarin de coronamaatregelen grotendeels ingetrokken konden worden. En 
het was weer mogelijk om elkaar echt ontmoeten, dat hebben we dan ook volop gedaan. Inmiddels zijn 
er ruim 150 vrijwilligers aangesloten bij Stichting Duurzaam Lopikerwaard en zij hebben zich op vele 
vlakken in de gemeente laten zien en horen. De jaarlijkse bijdrage van de gemeente Lopik speelt daar 
een grote rol bij, daarvoor zijn we haar zeer erkentelijk.   
 
Naast reeds bestaande activiteiten zoals het Repair Café en de Zwerfvuilambassadeurs (zie verderop in 
dit verslag)  zijn er veel activiteiten gestart om woningen te verduurzamen. Er is vaak advies gegeven en 
er zijn warmtescans gemaakt, Dit konden de inwoners gebruiken om een start te maken met het ver-
duurzamen. Daarnaast kon iedereen ook nog steeds een beroep doen op de vele materialen die we als 
stichting gratis ter beschikking stellen. Denk aan radiatorfolie, led lampen en kierafdichting.  
Er zijn nieuwe activiteiten met werkgroepen gestart. De werkgroep Voedselbos Lopikerwaard is aan het 
werk gegaan. Daar verwachten we veel van. In december is de werkgroep Energie Café van start gegaan 
in de huiskamer van de Schouw. Dit was direct een groot succes en we hebben al veel gezinnen kunnen 
helpen met advies. We gaan daar in 2023 met veel enthousiasme mee door. In december is ook de 
werkgroep Mobiliteit van start gegaan. Deze werkgroep gaat zich focussen op een aantal onderwerpen 
in onze gemeente die met verkeer, vervoer en veiligheid te maken hebben. Onze vrijwilligers die zich 
bezighouden met onze communicatie spelen bij dit alles een grote rol, denk bijvoorbeeld aan de maan-
delijkse nieuwsbrief, de website en folders.   
 
Op de valreep van 2022 heeft de Stichting een contract gesloten met de gemeente Lopik om de gezin-
nen met een inkomen tot 120 % van het bijstandsniveau te helpen met het verstrekken van spullen om 
de energierekening omlaag te krijgen. Daar kunnen we de komende twee jaar mee aan de slag. Er is 
nog veel meer gedaan. Dat lees je allemaal in dit jaaroverzicht 2022 terug. 
 
Dick Nederend, voorzitter 

 
 

 

 

 

Het jaar 2022 kenmerkte zich helaas door sterk 
stijgende energieprijzen. Dat vertaalde zich weer 
naar een grote vraag om zonnepanelen. In 2022 
hebben we opnieuw talloze adviezen gegeven aan 
particulieren en bedrijven. Maar niet alleen geven 
we advies, ook adviseren we over de uitgebrachte 
offertes.  
Bij Stedin kunnen op dit moment alleen kleinver-
bruik aansluitingen van zonnepanelen worden 
aangesloten, maar we hebben een aantal agrari-
sche bedrijven toch kunnen helpen met de berekening van het maximale aantal panelen 
dat er op hun daken kan komen. Met de aangeboden oplossingen is het gelukt om per 
bedrijf toch tussen de 80 en maximaal 440 panelen te laten plaatsen.  
We blijven deze op dit moment turbulente markt voor jullie volgen en adviseren graag 
hierin. Politiek gezien staat in 2023 de afbouw van de salderingsregeling op de rol, later 
dit jaar kunnen we hierover hopelijk adviseren.  

Zon op dak projecten 

Energietoeslag 

Veel inwoners van de gemeente Lopik hebben in 2022 een energietoeslag ontvangen van 
totaal € 1.300,00. Deze toeslag is vooral bedoeld voor huishoudens in een huur- of eigen 
woning met een inkomen tot 120% van het bijstandsniveau. Ook in 2023 komen voor de-
ze doelgroep weer financiële energietoeslagen. Daarnaast gaat Stichting Duurzaam Lo-
pikerwaard de komende twee jaar aan de slag om de woningen van deze doelgroep te 
verduurzamen met spullen, dit in de meest brede zin van het woord. Denk hierbij aan het 
energiezuinig inregelen van verwarmingssystemen en plaatsen van radiatorfolie, led lam-
pen en kierafdichting. Ook kan bij koopwoningen dakisolatie, muurisolatie en vloerisolatie 
voor een deel uitgevoerd worden. Bij de elektriciteits-besparende maatregelen kan ook 
gedacht worden aan vervanging voor duurzaam witgoed.  

Jaarmarkt  

In juni 2022 hebben we op de zonnige jaarmarkt in Lopik opnieuw vele inwoners van de 
gemeente geholpen met adviezen. Hieraan heeft een flink aantal vrijwilligers meegehol-
pen. 

Energie Café 

Eind 2022 is Duurzaam Lopikerwaard be-
gonnen met het organiseren van een infor-
matiepunt: het Energie Café. Eenmaal per 
maand zijn er vrijwilligers aanwezig in de 
huiskamer van dorpshuis De Schouw om 
bewoners van de gemeente Lopik te advise-
ren bij hun vragen over verduurzamen van 
hun woning en over hoe ze zuiniger om 
kunnen gaan met energie.  
 
Het eerste Energie Café vond plaats op don-
derdag 1 december van 18.30 tot 20.00 uur 
en werd direct al goed bezocht. In anderhalf 
uur tijd hebben we ruim 20 bewoners te 
woord gestaan. Ook zijn er materialen uitge-
deeld, zoals led lampen en radiatorfolie.  
 
Bespaartips 
Om te helpen bij het besparen van energie 
heeft Duurzaam Lopikerwaard en handig 
overzicht gemaakt met 24 bespaartips. Deze 
zijn te verkrijgen tijdens het Energie Café en 
zijn ook te vinden op de website van Duur-
zaam Lopikerwaard.  

Repair Café  

In maart 2022 zijn we na een lange sluiting door de pandemie 
weer als Repair Café aan de slag gegaan. In het begin was de toe-
loop van klanten zeer beperkt, maar gelukkig is dit de laatste 
maanden weer aangetrokken. In december hebben we 12 men-
sen kunnen helpen.  
 
Inmiddels wordt er ook kleding hersteld, dit doen twee nieuwe 
vrijwilligers. Wij zijn erg blij dat deze dames ons team nu verster-
ken.   


